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Een Verdieping zonder verdieping 

Emiel Hakkenes probeert de lezer van Trouw Verdieping van woensdag 1 juli 2020, in Jip en Janneke taal 

mee te nemen in deze complexe materie, dit is op zich te waarderen. Helaas heeft onze Jip zich niet 

voldoende verdiept om tot verdieping te komen. Achtereenvolgens staan er een groot aantal feitelijke 

onjuistheden in het verhaal, dat is jammer voor een gerenommeerde krant als Trouw en een 

onderschatting van het intellect van zijn lezers. 

Er komt geen wettelijke limiet op de hoeveelheid krachtvoer die de boeren hun koeien mogen voeren, het 

gaat over de hoeveelheid eiwit, de samenstelling dus. De reductie van stikstof die door de maatregel wordt 

beoogd kan niet in worden gezet voor bouwactiviteiten (huizen, snelwegen in de buurt van 

natuurgebieden), dit heet overigens extern salderen, omdat NOX niet uitgeruild kan worden tegen NH3 

(ammoniak). Daarbij komt ook nog eens fijnstof vrij en daar zit Nederland al aan het plafond volgens de 

afspraken die in EU-verband zijn gemaakt. Dit maakt de voermaatregel voor de sector op zich al volstrekt 

overbodig en onzinnig.  

Het artikel wekt op zijn minst de indruk dat de regeling tot stand is gekomen in overleg met de boeren. De 

voermaatregel is door de Minister eenzijdig vastgelegd en stuit op veel bezwaren van de sector. Het is 

uitdrukkelijk geen uitkomst van een gezamenlijk overleg. Al op 1 april 2020 heeft het Landbouw Collectief 

afstand genomen van deze voermaatregel. De boeren hebben vanaf 1 november 2019 andere 

alternatieven aangedragen met een beter resultaat, ze verwachten hiervoor echter wel een fatsoenlijke 

vergoeding.  

De Minister heeft behoefte aan (juridisch geborgde) garanties, die heeft ze echter niet want de NVWA heeft 

onvoldoende capaciteit om te controleren en te handhaven. Het controleren van 15.500 bedrijven is 

daardoor, 4 maanden lang, niet mogelijk, evenmin het inrekenen van de behaalde reductie. De Minister 

speelt hiermee dus blufpoker. Het totale rantsoen dat de koe krijgt is van belang, Schouten weet heel wel 

dat het totale eiwitrantsoen niet enkel beïnvloedbaar is met een voermaatregel, het eiwitgehalte in gras is 

beïnvloedbaar door de wijze van bemesten en tijdstip van maaien bijvoorbeeld. Jip gaat hier wederom de 

fout in, het gaat niet om hoeveelheden maar om de samenstelling van het totale rantsoen.  
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De NVWA zou moeten controleren hoeveel krachtvoer een melkveehouder maximaal in zijn bezit mag 

hebben. Hier ging het dus niet om Jip, het gaat om de samenstelling van het voer (eiwitgehalte). De boete 

die Jip aan Janneke probeert duidelijk te maken is ook niet juist, het cijfer 1 is vergeten! €12.500,- boete 

staat op een overtreding of een taakstraf van 120 uren. Maar goed, het ontbreekt de NVWA aan mankracht 

om de handhaving waar te maken……… 

Door de invoering van de onpraktische en onduidelijke voermaatregel van Schouten wordt het draagvlak 

ervoor in de sector onderuitgehaald en voor de toekomst ondermijnd. Afspraken met de sector komen aan 

een zijden draadje te hangen. 

De sector produceerde vorig jaar 490 kiloton stikstof, dat is 3% minder dan in 2018, wat neerkomt op 15 

kiloton stikstof. Dat is 75 keer meer dan wordt behaald met de desastreuse maatregel van Schouten (die 

overigens ook nog eens heel slecht is voor de diergezondheid). Overigens is bij bovenstaande berekening 

nog niet eens rekening gehouden met de Covid-19 winst die we hebben gehaald die de voermaatregel 

voor dit jaar überhaupt al overbodig maakt.  

Schouten kan de stikstofruimte bovendien niet uit Friesland halen en bij Hoevelaken linksaf inzetten.  

De boeren hebben goede alternatieven waar meer resultaat mee geboekt wordt en waar ze een 

fatsoenlijke prijs voor willen hebben en daar had Emiel Hakkenes zich beter in kunnen verdiepen.  

  

 

 

Jan Aantjes,  

Bestuurder Dutch Dairymen Board 

(Lid van de sector-werkgroep met die zich tot het uiterste hebben ingespannen om de voermaatregel van 
Schouten van tafel te krijgen door een goed alternatief te bieden) 

  

 

 

 

 

  


